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Half april stond de teller op ca € 290.000. 
Bij de verdeling van het resultaat heb-

ben we rekening gehouden met de voor-
keuren van de parochies. Projecten die zijn 
‘voltekend’ zijn zo snel mogelijk uitbetaald 
en al in uitvoering genomen. Projecten die 
hulp per persoon of familie beogen, hebben 
de netto opbrengsten ontvangen. 
De helft van de opbrengst van de Advents-

actie 2010 is onbestemd. Met dit geld hebben 
we de opbrengst van enkele keuzeprojecten 
aangevuld. Het uitgangspunt daarbij is: hoe 
meer draagvlak een project had bij paro-
chies, hoe meer van de algemene giften naar 
dit project is gegaan. Een overzicht en uitleg 
kunt u vinden op: www.adventsactie.nl. Daar 
vindt u ook de eerste verhalen over wat er 
met het geld is gedaan.  

Adventsactie werkt graag samen met mis-
sionaire ondernemers: stichtingen of 

organisaties die goede projecten hebben en 
banden onderhouden met de katholieke ge-
meenschap in Nederland. Onder goede pro-
jecten verstaan we: projecten met draagvlak 
in het doelland, die concreet, uitvoerbaar 
en controleerbaar zijn. We verwachten dat 
het project een millenniumdoel dient en de 
waarden van de katholieke sociale leer tot 
uitdrukking brengt. Projecten moeten na-
tuurlijk ook gedragen worden door de ge-
loofsgemeenschap in het doelland en een 
verhaal hebben dat ons in Nederland boeit 

en inspireert. Meer informatie of zelf een 
project aanmelden: www.adventsactie.nl. 
Projectvoorstellen moeten op 1 juni 
binnen zijn. 

ik heb gemerkt dat er her en der vragen 
waren bij het uitgangspunt ‘kerken helpen 

kerken.’ “Jullie zijn zo kerkelijk,” werd er 
dan gezegd. Of ook wel: “We gaan toch niet 
alleen voor katholieken iets doen?” Ik moest 
aan deze vragen denken toen ik op bezoek 
was bij de aartsbisschop van Addis Abeba 
in Ethiopië. Hij zei: “Het is onze missie in dit 
land onze medechristenen, de Ethiopische 
Kopten, te helpen hun weg te vinden en zich 
te ontwikkelen. Wij maken minder dan 1% 
van de bevolking uit en we willen niet evan-
geliseren. We willen wel dienstbaar zijn. De 
Katholieke Kerk is voor Ethiopië een opening 
naar de moderne wereld, naar een bepaalde 
kwaliteit van denken en doen. Daarom heeft 
de overheid ons bijvoorbeeld gevraagd een 
katholieke universiteit op te richten en heeft 
ze ons daar land voor gegeven. Ze denken 
dat wij een voorbeeld kunnen zijn voor hun 
eigen onderwijs.”

WereldWijd én lokAAl
De katholieke kerk stelt haar middelen en 
mogelijkheden ruimhartig  beschikbaar voor 
wie niet tot haar gelovigen behoort. Als je 
alle ziekenhuizen in Afrika, alle scholen, alle 

landbouw- en emancipatieprojecten van de  
katholieke kerk zou wegdenken, tja… De ka-
tholieke kerk is door haar universele dimen-
sie minder vatbaar voor sektarisme en we 
hebben ons als katholieken uitgesproken 
voor godsdienstvrijheid. Dat maakt ons als 
geloofsgemeenschap uniek. We zijn hele-
maal thuis in iedere cultuur, organiseren ons 
lokaal, maar zijn tegelijkertijd een wereld-

wijde gemeenschap. Bisschop George van 
Miao in Noord India, vertelde me dat zijn 
mensen - bergstammen die nog maar kort ge-
leden als koppensnellers te boek stonden -  
de katholieke kerk aantrekkelijk vinden om-
dat ze het gevoel hebben ergens bij te horen, 
mee te tellen. 

Missiewerk is Christus ontdekken in het ge-
laat van de arme, maar we zien Hem ook 
in de mensen die vanuit ‘niets’ hongerigen 
spijzigen, weeskinderen onderdak geven of 

moedig voorgaan in profetisch denken en 
spreken. “Hij zal er wel in voorzien,” ver-
klaarde een Maltezer zuster van een meter 
vijftig die honderd weeskinderen in haar 
huis heeft opgenomen in Addis Abeba. Dat 
is hoop leven, dat is geloof handen en voe-
ten geven. En wij? Wij laten ons raken door 
hun verhaal en voelen ons bevoorrecht dat 
we iets voor hen mogen doen. Dat zijn me-
degelovigen die medegelovigen helpen, dat 
is de Heer zelf die zegt: “Ik ben hier en ik ben 
blij dat ik jullie hier ook vind.” Daarom, uit 
naam van die mensen die we met onze actie 
mochten helpen: Deo Gratias! 
Matthieu Wagemaker pr
Voorzitter bestuur Adventsactie / 
Vastenaktie

deo grAtiAs
Beste parochianen en missievrienden in de nederlandse kerk,  

ik wil u geweldig bedanken voor uw support voor de Adventsactie 2010.  

samen hebben we bijna 300.000 euro opgebracht. in deze krant doen we  

u verslag van de besteding, maar vooral willen we mensen aan het woord  

laten die de missiegeest in onze parochies levend houden.

resultAten AdventsActie 2010

Missie is elkaar raken 
en deel worden van 

elkaars geloofsverhalen.

Projectkeuze 2011

2011
1 juni laatste inleverdatum projectvoorstellen. 
zie www.adventsactie.nl/projecten

in juni wordt de websitwe van de Adventsactie vernieuwd. 
niet vergeten even te kijken: www.adventsactie.nl

22 Augustus informatiemateriaal over Adventsactie 2011 
naar de parochies. We kunnen een voorkeursproject kiezen.

1sePteMBer vanaf vandaag kunnen we actiemateriaal bestellen. uiterste 
besteldatum is 1 oktober! zie de bon of info@adventsactie.org 

1 oktoBer laatste besteldag 
voor het actiemateriaal.

15 oktoBer Wij doen mee met het Adventsfeest in 
den haag. deelname van de parochie doorgeven aan de hard-
looptocht, bezinningswandeling en missiefeest. (zie 27 november)

7 noveMBer informatiekranten voor parochianen 
en besteld materiaal komt binnen.

27 noveMBer Adventsfeest in den haag: www.runforhope.nl

27 deceMBer opbrengst overmaken op giro 65.31.00.000 van Adventsactie

themaviering missie organiseren? Matthieu Wagemaker pr. 
vragen om voor te gaan (mobiel: 06 435 13 444)

colofon
deze Actiekrant is een uitgave 

van de Bisschoppelijke Adventsactie.

Teksten en eindredactie Johan Compier, 

Matthieu Wagemaker pr en Margot de Zeeuw

Vormgeving Impulsar 
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hilde kwam in aanraking met het MOV-
werk omdat zij vorig jaar de Vastenactie 

binnen haar parochie mede heeft opgezet 
en begeleid. Het was dan ook snel duidelijk 
wie de Adventsactie zou gaan coördineren. 
Hilde pakte de nieuwe uitdaging met beide 
handen aan en probeerde er iets moois mee 
te doen: “Ik had nog nooit een Adventsactie 
gedaan en wist niet goed wat ik kon verwach-
ten. Dan ga je kijken wat er voor handen is. Ik 
vond de actie heel concreet; je kon het bijna 
aanraken. Je kunt erbij denken: ‘Ik ga dit jaar 
op vakantie naar Indonesië en dan ga ik die 
boerenschool eens opzoeken’. Ik merkte dat 
juist dat tastbare mensen erg aansprak.”

Hilde besloot om voor verschillende projec-
ten te collecteren: “Als je er één kiest en die 
spreekt om de één of andere reden niet aan, 
dan heb je er één en die spreekt niet aan. Je 
kunt er meer kiezen, dus waarom zou je dat 
niet doen? Op die manier kun je je eigen cre-
ativiteit ook goed kwijt.” Omdat de parochie 
drie projecten uitkoos om voor te collecte-
ren, had Hilde een eigen manier om de pro-
jecten te presenteren. “Ik ben vier weeken-
den zowel zaterdag als zondag naar de mis 
geweest. De eerste keer hield ik een inhou-
delijke presentatie over de Adventsactie, 
maar die keren daarna vertelde ik specifiek 
over één project. Je zag dat mensen soms 
echt geraakt werden. Dit zijn projecten met 
echte nood!” Toch merkte Hilde dat er paro-
chianen waren die nog erg moesten wennen 
aan deze nieuwe Adventsactie. Er was een 
hechte band met de vorige actie, onder an-
dere vanwege de verwantschap tussen So-
lidaridad en bijvoorbeeld Fair Trade en de 
wereldwinkels, waar veel mensen uit Hildes 
parochie zich mee verbonden voelden. Toch 
lukte het haar om de ontevredenheid wat 
weg te nemen. “Omdat er zulke goede infor-
matie voorhanden was op de website, kon ik 
de mensen op zo’n manier over de projecten 

vertellen dat ze erdoor geraakt werden. En 
wat ik ook erg mooi vind om te zien, is dat de 
kerk als organisatie heel veel kanalen heeft. 
Op die manier kost het relatief weinig moeite 
om iets te organiseren.”
Hilde zelf is ook aangestoken door het vuur 
dat Missie en Ontwikkeling heet. “Er zit meer 
in dan ik vind het leuk. Het is nuttig, je doet 

het voor een ander. En ik denk dat het eigen-
lijk te weinig gebeurt. We hebben een kerk, 
we praten en bidden met elkaar, doen al-
lerlei activiteiten samen en hebben het dus  
eigenlijk heel erg druk. Maar wat doen we 
naar buiten? Ik denk dat we samen meer 
kunnen doen.” Hilde kan haar creativiteit 
kwijt in de Adventsactie en ze merkt dat dit 
gewaardeerd wordt. Ze weet mensen te raken 
en zorgt ervoor dat iedereen zijn steentje bij-
draagt. Zo heeft ze het afgelopen jaar met een 
beperkt aantal middelen een maximaal resul-
taat bereikt. In vergelijking met de Vastenac-
tie was de opbrengst zelfs net iets hoger! 

netWerken

ina van de Bunt leerde via haar buurman, 
die missionaris is, Maasaï kennen, een 

van oorsprong nomadisch volk in Kenia. Zo 
ontstond het plan om in Kenia een project 
op te zetten dat in hun streek zou voorzien 
in voortgezet onderwijs voor kinderen uit 
de armere lagen van de bevolking. “In Ke-
nia is de kwaliteit van de scholen ongeloof-
lijk slecht,” vertelt Ina. “Hierdoor is het voor 
de meeste kinderen ontzettend moeilijk om 
te slagen voor de test die ze toegang biedt tot 
het voortgezet onderwijs.” Het is belangrijk 
dat kinderen onderwijs krijgen, maar het is 
minstens zo belangrijk dat de kwaliteit van 
het onderwijs goed is. Nu staat de school 
voor voortgezet onderwijs er en moet ze op 
eigen benen staan. Er blijft echter werk aan 
de winkel voor de kwaliteit van het basis-
onderwijs. Maar hoe kom je aan de fondsen 
voor zo’n groot project? Ina: “Het belangrijk-
ste is: netwerken, netwerken, netwerken. Op 
scholen de verhalen vertellen, kaarten ver-
kopen!” En in deze tijd? “Gebruik maken van 
de moderne media. Als ik nu opnieuw zou 
beginnen, zou ik direct op Facebook gaan!”

Ina werkt voor haar eigen stichting, maar ze 
was ook vrijwilligster bij een lokale MOV-
groep. Als pastoraal werkster maakte ze de 
overstap naar het bisdom, waar ze uiteinde-
lijk missiesecretaris werd. Zo kwam Ina voor 
het eerst in aanraking met de nieuwe vorm 
van de Adventsactie: “Het was moeilijk voor 
de MOV-groepen te begrijpen waarom So-
lidaridad werd vervangen. We hebben die 
zorgen hier serieus genomen en zes voor-
lichtingsavonden georganiseerd.” De nieu-
we vorm van de Adventsactie was wennen 
en moest landen bij de parochianen merkte 
Ina: “Daar hebben we ons als missiesecreta-
rissen aardig voor ingezet. De charme was 
dat er gekozen was voor kleinere projecten, 
maar de overstap moest wel gemaakt wor-
den. Gezien de resultaten hebben aardig wat 
parochies dat ook daadwerkelijk gedaan. 
Doordat er concrete, kleine projecten waren 
om voor te kiezen, waren de mensen toch erg 
geïnteresseerd geraakt. Dit is dan ook wat de  
Adventsactie sterk maakt.”

uitdAging
Toch bleven er aandachtspunten. Zo von-
den veel mensen sommige projecten wel erg 
‘kerk-voor-kerk’. Ina legt uit waarom ook de-
ze projecten wel degelijk belangrijk zijn: “Het 
netwerk van de lokale kerken is ontzettend 
belangrijk voor het ondersteunen van de so-
ciaal-economische projecten, maar als je pas-
torale projecten niet ondersteunt, bestaat de 
kans dat de sociaal-economische projecten 
niet uitgevoerd kunnen worden. Je moet niet 
teveel in ‘stenen’ gaan denken, maar de ver-
taalslag kunnen maken van pastoraal naar 
sociaal-economisch.” Hierin, zo vindt Ina, ligt 
ook de uitdaging voor de Adventsactie.

Ina vindt het thema van de Adventsactie 
mooi. “Het thema hoop, verwachting, daar 
kun je wat mee. Wellicht is het een idee min-
der projecten te kiezen. En laat de bisdom-
men ook zelf wat projecten aanbieden. Vaak 
is er vanuit de parochies dan al een verbon-
denheid. Als er initiatieven naast ontstaan, 
laat het maar gebeuren! Het gaat er uiteinde-
lijk om hoe wij onze solidariteit met de men-
sen daar kunnen vormgeven.” 

Pastoor Wagenaar kwam geruime tijd ge-
leden in aanraking met ontwikkelings-

hulp. “Ik ben twee keer in het Heilig Land ge-
weest, onder andere met de Ridders van het 
Heilig Graf. Daar hebben wij enkele projecten 
bezocht,” vertelt de pastoor. Daarnaast heeft 

hij ook Rwanda aangedaan. Deze ervaringen 
hebben hem niet onberoerd gelaten: “Als je 
al die kinderen ziet waar voor gezorgd wordt 
in zeer armoedige omstandigheden, dan 
ben je blij dat je iets kunt doen om het beter 
te maken. Dan hoop je dat jouw hulp meer 
kansen en mogelijkheden voor deze jonge-
ren creëert.” Pastoor Wagenaar vindt missie-
werk belangrijk voor de Kerk: “Het vergroot 
het besef van de opdracht die we binnen de 
Katholieke Kerk hebben om met ons geloof 
concreet iets te doen. Zoals Christus niet al-
leen mooie woorden heeft gesproken, maar 
het ook concreet heeft voorgedaan. Daar 
waar nood is, dienen wij te helpen.”

hooP
De pastoor heeft soms moeite met de grote 
verschillen die er zijn tussen ‘arm’ en ‘rijk’: 
“Zo goed als wij het hier hebben, en hoe nor-
maal dat maar wordt gevonden.” Toch ziet hij 
ook lichtpuntjes: “Er is ook hoop, ondanks al-
le armoede. Als je op televisie ziet hoe weinig  

mensen daar hebben, maar hoe echt geluk-
kig ze toch zijn, hoe ze zingen en dansen, dat 
ontroert mij. Ze leven vanuit hoop, vanuit 
blijmoedigheid. Het contrast met onze eigen 
ontevredenheid is groot, wij kunnen daar 
nog iets van leren!”

Binnen de St. Martinusparochie is een schit-
terend bedrag van rond de € 4.000,- opge-
haald voor het project Samen naar School. 
Voorheen deed de parochie niet mee aan de 
Adventsactie, maar de nieuwe setting zorg-
de voor een ommekeer vertelt de pastoor: 
“Toen ik hoorde dat het weer in handen 
was van de bisschoppen, dacht ik bij mezelf: 
‘Dat is in ieder geval weer goed en safe. Wij  
gaan meedoen!’” 

Pastoor Wagenaar heeft de Adventsactie heel 
direct onder de aandacht van zijn parochia-
nen gebracht. Hij plaatste achterin de kerk 
een groot boord met daarop foto’s, een land-
kaart, posters en teksten. Ondanks die be-
perkte exposure, bracht de parochie toch een 
groot bedrag bij elkaar. Pastoor Wagenaar:  

“De Adventsperiode is ook de tijd van de 
overvloedige geschenken. Het is goed dan 
ook stil te staan bij mensen die het minder 
goed hebben. Daarom heb ik een paar keer 
op zondag de parochianen nog eens extra 
aanbevolen wat papiertjes af te staan in de 
grote bus achterin de kerk, met daarbij in ge-
dachten de grote cadeaus die mensen met 
Sinterklaas en Kerstmis voor elkaar kopen. 
Deze aanpak heeft gewerkt.” 

verBondenheid
Het gekozen project, Samen naar School, 
werkte overigens ook mee aan de grote op-
brengst. Er werd gecollecteerd voor nieuw  
sanitair in een kleuterschool in Bethlehem. 
De vele jonge gezinnen in de parochie voel-
den zich daardoor aangesproken: “Het draait 
om kinderen. De armoede was zichtbaar in 
de foto’s,” vertelt de pastoor. Maar ook de 
verbondenheid die deze school uitstraalt 
heeft meegespeeld denkt hij: “Moslims en 
katholieken die samen onderwijs genieten, 
dat is iets wat in deze tijden meer en meer 
aanspreekt.” Wat zou de pastoor zelf doen 
als hij nu een project zou mogen opzetten? 
Het laat zich raden: “Een school, waar cate-
chetische vorming ook een belangrijk onder-
deel is,” antwoordt hij spontaan. “Hier heeft 
de paus recent nog op gewezen in een toe-
spraak. Ik zou dan graag een echt kerkelijk 
project opzetten!” 

PASTOOR WAGENAAR: “We Moeten 
ons geloof concreet MAken”
in de st. jozefkathedraal te groningen ontmoeten we plebaan/pastoor  

drs. r.r.B.M. Wagenaar. Pastoor Wagenaar werkt alweer ruim tien jaar binnen 

de st. Martinusparochie. er is geen zelfstandige werkgroep missie en ontwikke-

ling en daarom kiest de pastoor zelf uit waaraan aandacht wordt besteed.

HILDE ONGERING: “sAMen 
kunnen We veel Meer doen”
in de kerk het steiger in rotterdam, ter hoogte van station Blaak,  

werkt hilde ongering als vrijwilligster. ze nam in 2010 de verantwoor -

delijkheid voor de eerste Adventsactie ‘nieuwe stijl’ op zich. 

MISSIESECRETARIS INA VAN DE BuNT: 
kleine, concrete Projecten 
zijn de krAcht vAn de AdventsActie
ina van de Bunt is de missiesecretaris van het aartsbisdom utrecht. ze kwam al 

jong in aanraking met het missiewerk en het vormt een essentiële leidraad voor 

haar: “het is de loop van mijn leven geworden, een rode draad in mijn bestaan.” 

Christus heeft het  
ons voorgedaan:  

daar waar nood is, dienen  
wij te helpen.

Je kunt de Advents-
actie bijna aanraken.

Als ik nu opnieuw  
zou beginnen, zou ik 

direct op Facebook gaan!

Zonder ondersteuning 
van pastorale projecten 

kunnen de sociaal-economische 
wellicht niet bestaan!

tutsi’s en hutu’s 
voetballen samen in 
Burundi dankzij het 
sportproject van 
de stichting izere. 
het project is financieel 
ondersteund door de 
Adventsactie.


